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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: Újabb energiaválság felé robog Európa, ebből kellene 

Magyarországnak kimaradni 
2025. január 19. – Hirado.hu, Kormany.hu, PestiSrácok, Index.hu, Telex.hu, 24.hu, 

Demokrata, Mandiner 

Tovább nőttek az üzemanyagárak: a 95-ös benzin és a gázolaj is 5-5 forinttal drágább mától. A 

nemzetgazdasági tárca korábban arról írt, hogy az ukrajnai konfliktus és az amerikai szankciók 

okozták a drágulást. Megjegyezték ugyanakkor, hogy a hazai árak továbbra is a régiós szinthez 

igazodnak. Orbán Viktor Szerbiában tárgyalt a két ország energiaellátásának biztonságáról. A 

kormányfő egy videóban azt mondta: ami most a benzinkutakon történik, az felháborító és 

vérlázító. Egy liter 95-ös benzin 630, egy liter gázolaj pedig 653 forint volt szombat délután egy 

szegedi kúton. Hetek óta drágul az üzemanyag, ráadásul szombattól tovább nőttek az árak. Ami 

most a magyar benzinkutakon történik az felháborító, sőt vérlázító – jelentette ki Orbán Viktor. 

A kormányfő Belgrádban tárgyalt a szerb államfővel Magyarország és Szerbia 

energiaellátásának biztonságáról. A miniszterelnök hangsúlyozta: Újabb energiaválság felé 

robog Európa. „Ebből kellene Magyarországnak kimaradni, ami nem könnyű, hiszen ami most 

a benzinkutakon töténik az már felháborító, sőt talán vérlázító is.” „Most az a feladatunk, hogy 

megvédjük az egyetlen megmaradt gázvezetéket, amely Oroszország területéről 

Magyarországra hozza a gázt” – mondta a miniszterelnök. 

 

Szijjártó Péter: Magyarország és Szerbia megerősítette stratégiai energetikai 

együttműködését 
2025. január 18. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, origo.hu, Magyar Szó 

Magyarország és Szerbia megerősítette stratégiai együttműködését az energia területén, hiszen 

mind a két ország célja az ellátás további biztosítása, mégpedig versenyképes áron, hazánkban 

a rezsicsökkentés vívmányainak megőrzésével - közölte Szijjártó Péter külgazdasági és 

külügyminiszter szombaton. A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a 

tárcavezető arról számolt be a belgrádi magyar-szerb csúcstalálkozót követően, hogy a felek 

között több egyéb fontos téma mellett a közép-európai energiabiztonság kérdése is napirenden 

volt, ugyanis az utóbbi időben számos olyan döntés született a világban, amelyek nehézségek 

elé állították a térség egyes országainak ellátását. Példaként említette a "bukott amerikai 

demokrata adminisztráció" újabb szankciós intézkedéseit, az ukrajnai földgáztranzit 

leállítását, illetve arra is kitért, hogy a Török Áramlatot is több támadás érte.  
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/01/19/aleksandar-vucic-elnokkel-targyalt-orban-viktor-belgradban
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2025/01/19/aleksandar-vucic-elnokkel-targyalt-orban-viktor-belgradban
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/01/torok-aramlat-magyarorszag-es-szerbia-megvedi-kozos-erdekeit?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/01/torok-aramlat-magyarorszag-es-szerbia-megvedi-kozos-erdekeit?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
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Nacsa Lőrinc: célunk, hogy még az eddiginél is nagyobb figyelmet fordítsunk a 

magyar gyermekekre és fiatalokra 
2025. január 18. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV, Székelyhon.ro, Maszol.ro, M1 

A 2025-ös esztendő a nemzetpolitikában a jövő nemzedék éve, és a magyar kormány célja, hogy 

még az eddiginél is nagyobb figyelmet fordítson a magyar gyermekekre és fiatalokra - mondta 

Nacsa Lőrinc államtitkár szombaton Csíkszeredában a Romániai Magyar Pedagógusok 

Szövetsége (RMPSZ) új székházának avatóünnepségén. A politikus a székelyföldi városban a 

magyar kormány támogatásával megvásárolt és felújított épület átadásán kifejtette: "Az 

RMPSZ új székháza nem csupán egy épület, hanem az együttműködés, a közös munka és a 

megvalósítandó közös nagy céljaink helyszíne. Szimbóluma azon értékeknek, amelyekért 

együtt dolgozunk, és együtt küzdünk hosszú évek óta". Erdélyben ennek a feladatnak az 

RMPSZ az egyik legnagyobb zászlóvivője - húzta alá az államtitkár, aki a magyar kormány 

nevében köszönetet mondott a szervezetnek csaknem 30 éves, nemzetpolitikai szempontból is 

fontos tevékenységéért. "A magyar nyelvű oktatás előmozdítása, a magyar fiatalok nemzeti 

identitásának megerősítése, a magyar kulturális örökség ápolása mind-mind olyan területek, 

amelyeken az elmúlt három évtizedben önök itt fáradhatatlanul dolgoztak" - emelte ki. Burus-

Siklódi Botond, az RMPSZ elnöke szerint az épület neve, a Domus Magister szimbolikus 

jelentőséggel bír, a mesterre utal, aki tanítványokat gyűjt maga köré. Úgy fogalmazott: a 

székház az emberi értékek és a tudás átadásáért vállalt felelősséget, a jövő iránti 

elkötelezettséget hordozza.  

             
Georgescu nekirontott az RMDSZ-nek  
2025. január 17. – Krónika, maszol.ro 

Keményen nekirontott az RMDSZ-nek Călin Georgescu, az érvénytelenített elnökválasztás első 

fordulóját megnyerő szélsőjobboldali elnökjelölt, miután Kelemen Hunor RMDSZ-elnök a régi 

rendszer emberének nevezte őt. Georgescu szerint az RMDSZ „társasházi lakószövetség”. Úgy 

gondolom, hogy ha ezt a társasházi lakószövetséget, mivel nem párt, kivizsgálnák, és 

valószínűleg nagyon hamar ki fogják vizsgálni, sok minden kiderülne. Ezt a társasházi 

lakószövetséget RMDSZ-nek hívják. Senki nem nyúlt hozzájuk 35 év alatt, senki nem kérdezte 

meg őket. (…) Ha ma a pénzügyminiszter kettős állampolgársággal rendelkezik, akkor meddig 

mehet el a jelenlegi rendszer semmirekellősége? Inkább nekik kellene felelniük, mint nekem. 

Nekem nincs miért felelnem. Egyenesen állok Isten előtt, és nagy megtiszteltetés lesz, ha eljön 

az ideje, hogy találkozhatok az őseimmel, ők ezt nem tehetik meg” – mondta Călin Georgescu 

a Realitatea Plus hírcsatornának csütörtökön este.  

 

MVM-botrány: földbe döngölte az energiaügyi minisztert az RMDSZ elnöke  
2025. január 17. – Krónika, maszol.ro 

Szánalmasnak minősítette Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke a román energiaügyi 

minisztérium szerdai közleményét, amelyben jelezte, hogy ellenőrző hatósághoz fordul, miután 
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https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20250118-minden-eddiginel-nagyobb-figyelmet-kell-forditani-a-magyar-fiatalokra-es-gyerekekre
https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20250118-minden-eddiginel-nagyobb-figyelmet-kell-forditani-a-magyar-fiatalokra-es-gyerekekre
https://kronikaonline.ro/belfold/georgescu-nekirontott-az-rmdsz-nek
https://kronikaonline.ro/gazdasag/mvm-botrany-foldbe-dongolte-az-energiaugyi-minisztert-az-rmdsz-elnoke
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a német E.ON romániai érdekeltségeit a magyar MVM-nek készül eladni. „Ritkán láttam 

szánalmasabb közleményt, mint az energiaügyi minisztériumé. Egy német és egy magyar cég 

közötti kereskedelmi ügyről van szó. Természetesen a román államnak megvan a lehetősége 

arra, hogy ellenőrizze, ha van mit ellenőrizni, de a nyilvános közleményekkel nem lehet egy 

ilyen dolgot megoldani” – mondta Kelemen Hunor a Digi 24 hírcsatornának csütörtökön. 

„Egyes államok – Ausztria, Szlovákia, Magyarország, Csehország, Magyarország – függősége 

az orosz gáztól már 100 éve tart. Tehát nem Burduja fedezte fel, bocsánat. Most felfedezni a 

körtőskalácsban a lyukat, az nem nagy felfedezés, senki nem fog Nobel-díjat adni érte” Mert 

nincsenek tartalékaik, és még arra sincs lehetőségük, hogy máshonnan gázt hozzanak a 

kikötőikbe, mivel hogy nincsenek tengeri kikötőik – jelentette ki Kelemen Hunor Sebastian 

Burduja nemzeti liberális párti energiaügyi miniszterre utalva.  

 

Crin Antonescu: Európának figyelnie kellett volna Orbán Viktor véleményére  
2025. január 17. – maszol.ro 

Crin Antonescu, a hárompárti kormánykoalíció közös államfőjelöltje úgy véli, ha tíz-tizenöt 

évvel ezelőtt az Európai Néppártban, az egész unióban elismerték volna, hogy Orbán Viktor 

magyar miniszterelnöknek is igaza van bizonyos kérdésekben, „vélhetően mindannyiunknak 

jobb lenne most”.  Sebastian Zachmann a Prima TV Insider Politic című műsorában azt 

kérdezte Crin Antonescutól, hogy kit választ a következő két politikus közül: Ludovic Orban és 

Orbán Viktor. Az egykori PNL-elnök válasza egyértelmű volt: Viktor. „Sok tekintetben más a 

véleményem, mint Orbán Viktornak. De miért Viktor? Ismerem Orbán Viktort személyesen és 

régóta. Beszélgettem Orbán Viktorral politikáról, nyugodt körülmények között, évekkel ezelőtt. 

Talán tíz éve is van annak. De az nagyjából elképzelései ugyanazok voltak, mint amelyeket most 

képvisel. Viktor következetes volt. Még akkor is, ha következetessége közepette olyanokat tett, 

amellyel én nem értek egyet” - mondta a kormánykoalíció közös államfőjelöltje.   Antonescu 

szerint ha tíz-tizenöt évvel ezelőtt mások figyelembe veszik  Európában, az EU-ban, az Európai 

Néppártban azokat a dolgokat, amelyekről Orbán Viktor következetesen beszélt, akkor nem 

kreáltak volna feltétlenül belőle egy kirekesztett lázadót.  

 

Választmányi gyűlést tartott az RMDSZ Bihar megyei szervezete 
2025. január 18. – erdon.ro 

Cseke Attila elnök politikai tájékoztatója, az ügyvezető elnökség beszámolója, határozathozatal 

a tisztújító küldöttgyűlés előkészítő ütemtervéről, helyszínéről, időpontjáról és keretszámáról. 

Ezek voltak az RMDSZ Bihar megyei szervezete választmányi gyűlésének főbb napirendi 

pontjai, melyet január 17-én, péntek délután tartottak a nagyváradi városháza dísztermében. 

Cseke Attila szenátor, fejlesztési miniszter, az RMDSZ Bihar megyei szervezetének elnöke azzal 

kezdte politikai tájékoztatóját, hogy az RMDSZ jól szerepelt a tavaly év végi parlamenti 

választásokon, sőt, az elmúlt húsz év legjobb eredményét érte el 6,4 százalékkal. „Azon túl, hogy 

a parlamentben maradtunk, meg is erősödtünk, hiszen eggyel több szenátorunk és eggyel több 

képviselőnk lett”, hangsúlyozta. Arra hívta fel a figyelmet: fontos a kontextus is, hiszen 

Románia „bekeveredett és egyre jobban belecsavarodik” egy olyan helyzetbe, amitől semmi 
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pozitívum sem várható. Mindeközben az RMDSZ úgy alapszervezeti, mint önkormányzati és 

országos szinten megerősödött annak betudhatóan, hogy a magyar emberek felelősségteljesen 

viselkedtek. 

 

Végső szakaszban a Borbolyék elleni büntetőper  
2025. január 17. – Székelyhon 

Az ítélethirdetés előtti utolsó tárgyalás következik a Borboly Csaba, a Hargita megyei tanács 

alelnöke és tizenkét másik személy ellen 2013-ban indult büntetőperben. Az ítélethirdetés 

időpontját a tárgyalást vezető bíró jelöli ki. Borboly Csaba ügyvédje, Sergiu Bogdan szerint a 

végkövetkeztetések megfogalmazására lesz szánva ez a tárgyalás, ezt követően a bírói testület 

számára csak az ítélethozatal marad, ennek kihirdetésére pedig egy időpontot is meg kell 

jelölniük. A pénteken megtartott, soron következő tárgyaláson néhány, eddig hiányzó 

dokumentum benyújtása mellett egy filmet is megtekintettek a jelenlévők a per tárgyát képező 

egyik útszakaszról, annak jelenlegi állapotáról, amely az ügyvéd szerint most is megfelelő. 

Miután a tanúk meghallgatása és a bizonyítási eljárás is befejeződött, nem maradt más hátra, 

mint a per lezárása, így a büntetőeljárás elkezdése után 12 évvel következhet az elsőfokú ítélet 

kihirdetése. Mivel a vádiratban a vádlottak terhére felsorolt, vélelmezett bűncselekmények 

büntethetősége időközben elévült, elvileg senkit sem lehet elítélni közülük.  

 

Felújítják a 430 éves múltra visszatekintő torockói iskolát 
2025. január 19. – maszol.ro 

Felújítják és korszerű taneszközökkel látják el a Torockói Sebes Pál Általános Iskolát. A két, 

európai uniós forrásból származó beruházás értéke meghaladja az 1,8 millió lejt, az önrésszel 

együtt pedig a kétmilliót is jóval túllépi. A munkálatok napokon belül elkezdődnek, a teljesítési 

időszak tíz hónap. A pályázatokat az iskolát fenntartó helyi önkormányzat nyújtotta be, így 

Deák-Székely Szilárd Levente, Torockó RMDSZ-es polgármestere nyilatkozott a Maszolnak a 

beruházásokról. Az iskola ingatlanfelújítására vonatkozó pályázatot a Fejlesztési, Közigazgatási 

és Közmunkálatokért felelős Minisztériumtól nyerték, értéke megközelíti az 1,4 millió lejt, 

amelyhez mintegy négyszázezer lej önrészre lesz szükség. 

                              
Évértékelő összefoglaló a Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetségének 

munkájáról 
2025. január 17. – Ma7, Új Szó  

Az új év elején örömmel tekintünk vissza a Pedagógusszövetség elmúlt időszakban végzett 

sokrétű és eredményes tevékenységére. Szervezetünk 2024-ben is elkötelezetten dolgozott 

azon, hogy támogassa intézményeinket, a pedagógusokat, erősítse az oktatás színvonalát, és 

hozzájáruljon az intézményekben folyó minőségi pedagógiai munkához. Az alábbiakban a 

teljesség igénye nélkül felsoroljuk a 2024-es év főbb programjait és eredményeit. Több mint 

600 jelenlévő kapcsolódott be ezekbe a rendezvényekbe, amelyeken neves szakemberek által 
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https://szekelyhon.ro/aktualis/vegso-szakaszban-a-borbolyek-elleni-buntetoper
https://maszol.ro/belfold/Felujitjak-a-430-eves-multra-visszatekinto-torockoi-iskolat
https://felvidek.ma/2025/01/17/evertekelo-osszefoglalo-a-szlovakiai-magyar-pedagogusok-szovetsegenek-munkajarol/
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tartott előadások, gyakorlati foglalkozások, a pedagógusok, szakdolgozók, intézményvezetők 

közti megbeszélések, a tapasztalatcsere, a jó gyakorlatok megosztása aktívan segítették a 

megszerzett ismeretek alkalmazását. Az ünnepi alkalmak során értékeltük, elismerésben 

részesítettük a legkiválóbb pedagógusokat (SZMPSZ díjai, Németh László-díj, Brunszvik 

Teréz-díj, Pedagógus Szolgálati Emlékérem). 

 

Csonka Ákos: Amikor a piros és a kék között kell választani, a zöldnek jól kell 

látszódnia 

2025. január 17. – Ma7  

Milyen kihívásokkal kell szembenéznie a Magyar Szövetségnek a következő időszakban? 

Hogyan tudja megszólítani a magyar párt a választóit a kétpólusúvá váló politikai térben? 

Csonka Ákos publicistát, politikai elemzőt kérdeztük. „Nem gondolom, hogy előrehozott 

választásokkal kellene számolnunk Szlovákiában. A Smer és az SNS számára ez semmiképpen 

nem lehet opció, a Hlas esetében pedig az a kérdés, hogy a csábító hangok – akár Nyugatról, 

akár az ellenzék részéről – célt érnek-e. Megjegyzem, ha Šutaj Eštokék beadnák a derekukat, 

azzal a maradék hitelüket játszanák el a választóik előtt. Bár az aktuális közvélemény-kutatások 

tíz százalék környékére mérik a Hlast, nem hiszem, hogy ekkora lenne a valós támogatottságuk. 

Az európai parlamenti választáson elért hat százalékot esetükben sokkal reálisabbnak tartom, 

és szerintem ők is számolnak ezzel, ezért nem gondolom, hogy megbuktatnák a saját 

kormányukat” – hangsúlyozta Csonka. 

 

Mikszáth és a „pergő idő múlása“ Szklabonyán – az író születésének 178. 

évfordulóját ünnepelték 
2025. január 17. – Új Szó, Felvidek.ma  

A Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma megemlékezést és könyvbemutatót tartott Mikszáth 

Kálmán születésének évfordulója alkalmából a szklabonyai emlékházban – amely ugyanúgy 

várja a látogatókat, mit eddig bármikor. Az emlékbeszédet ezúttal Szászi Zoltán költő, író, 

publicista tartotta. „Az irodalom miatt vagyunk most itt. Mi, szolgái az időnek, köszönteni az 

időt formálókat. Mert bizony: hej, ha még egyszer rápipálhatna! Ha egy jóféle tányér 

libatepertővel meghintett túrós csúszás tányér fölé hajolhatna! Ha egy jóféle kutya nyelven 

megtáncoltathatná még egyszer a tolla hegyét! De jó lenne! De nem teheti... Mert ahhoz, hogy 

ilyen megessen, hegynek felfelé kéne folynia a Bágy-pataknak“ – fogalmazott, majd így 

folytatta: „Ő, a mi Mikszáth Kálmánunk nem teheti meg, hanem mi, akik itt vagyunk. Éljünk 

és vígan emlékezzünk a régiekről, áldva a jó sorsot, hogy olvashatjuk a műveiket. Hogy mi még 

arcunkon érezhetjük a csípős, Ebeck felől ugató szeletet, nyelvünk hegyén az áldomásra emelt 

ital erejét, szívünkben pedig azt a meleget, amit csak az érezhet meg, aki emberként, olvasva, 

gondolkodva éli meg a pergő idő múlását.“ 
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Egy év Esterházy Jánossal 
2025. január 17. – Ma7  

Esterházy János szellemi örökségét és keresztény lelkületét megjelenítő naptár köszönti a 

2025-ös évet. A naptárban művészek alkotásain keresztül jön közelebb a mártírgróf máig 

fontos és értékálló szellemi üzenete. A hagyományokhoz híven a 2025-ös évre is kiadták az 

Esterházy János – naptárat Isten szolgája Esterházy János életének és vértanúságának az 

esztendő 12 hónapjához kapcsolódó eseményei címmel. A naptárt Molnár Imre, történész, 

Esterházy János életrajzkutatója, Dávid Zsuzsanna képzőművész és Petőfi ösztöndíjas, 

valamint Laczkó Gábor grafikus szerkesztették és állították össze. A naptár idézetek és életrajzi 

tények, valamint képzőművészeti alkotások által közvetíti a mártírgróf üzeneteit, ad 

információt életének egyes állomásairól. Ezért az idei naptár koncepciója az volt, hogy az egyes 

hónapok bemutassák azokat a legfontosabb eseményeket, amelyek abban a hónapban 

kötődnek János testvérünk életútjához. 

 

Iván Tamás: a vállalkozók a hétköznapok hősei 
2025. január 18. – Felvide.ma  

A Felvidék.má-t is működtető Szövetség a Közös Célokért mintegy 30 tagszervezettel 

büszkélkedhet. Hírportálunk idén egy évértékelő sorozatot indított, melyben bemutatkoznak 

tagszervezeteink, ismertetik aktív és tartalmas munkájukat. Az alábbiakban a Szlovákiai 

Magyar Vállalkozók Szövetségének elmúlt éves munkáját mutatja be a szervezet elnöke, Iván 

Tamás. Nagy örömünkre szolgál, hogy évről-évre népszerűbbek a rendezvényeink, és egyre 

több vállalkozó csatlakozik hozzánk. Ez a siker és növekedés azt jelzi, hogy jó irányba haladunk. 

Idén több rendezvényünk kapcsán is sikerült szintet lépnünk. Még a vállalkozói szövetség 

indulásakor volt az egyik népszerű rendezvényünk a Kezdj okosan! konferencia. Ezt az idei 

évben újraindítottuk, s így lett egy országos projektverseny, melynek célja, hogy lehetőséget 

biztosítson a vállalkozások indítása iránt érdeklődő középiskolai, egyetemi és főiskolai 

hallgatók számára ötleteik, projektjeik megmérettetésére, vállalkozási és technológiai oldalról 

egyaránt. 

 

Állhatatosság, következetesség, elvhűség – Duray 80 
2025. január 18. – Ma7  

A címben jelzett három erényt nevezte Duray Miklós legfőbb jellemzőjének Gubík László, a 

Magyar Szövetség elnöke az immár két éve elhunyt felvidéki politikus komáromi 

emléktáblájának múlt heti megkoszorúzásakor. Az esemény több szempontból is szimbolikus 

jelentőségű, amely egyben a Duray-rendezvénysorozat kezdetét is jelenti.  A keszthelyi Turi 

Török Tibor szobrászművész munkáját dicsérő, tavaly felavatott emléktábla koszorúzására az 

1994-es, a szlovákiai magyar közbeszédbe komáromi nagygyűlésként bevésődött jogvédő 

esemény január 8-ai, immár 31. évfordulóján került sor, amelynek megálmodója és szellemi 

atyja Duray Miklós volt. Ahogy az a Duray kezdeményezésére a kétezres évek elején létrejött 

Szövetség a Közös Célokért (SZAKC) legutóbbi közgyűlésén elhangzott, az egykori alapító elnök 

születésének nyolcvanadik évfordulója szomorú, de mégis megfelelő alkalmat ad arra, hogy egy 
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egész éves rendezvénysorozat keretében emlékezzenek a sokak által a közelmúlt legnagyobb 

felvidéki magyarjának tartott politikus, jogvédő, tanár és filozófus közéleti munkásságára.  

 

Új igazgató a Csaplár Benedek Városi Művelődési Központ élén 
2025. január 18. – Ma7 

Iván Péter személyében olyan intézményvezető ült a Csaplár Benedek Városi Művelődési 

Központ igazgatói székébe, akit jól ismernek Dunaszerdahelyen. A pályázatok elbírálása során 

a kihívó 67, míg az elmúlt öt évben az intézményvezetői posztot betöltő Takács Tímea 66 pontot 

ért el. „Kihívásnak tekintettem ezt a lehetőséget, s mivel a felújítási munkálatok miatt a galéria 

legalább fél évre bezárt, így egy kicsit több időm lett. Ekkor gondolkodtam el a váltáson, hiszen 

már több mint 13 és fél éve vezettem a galériát. A bizottság végül nekem szavazott bizalmat, s 

ez azt jelenti, hogy december 2-tól már a Csaplár Benedek Városi Művelődési Központ 

igazgatója vagyok. Az első néhány hét még nyilván a tájékozódásról szól, de mivel én is a 

kultúrház alkalmazásában voltam, jól ismerem az ott dolgozókat. Profi csapat, mindenki 

pontosan tudja, hogy mi a feladata és mit kell csinálnia. Igazából az igazgatónak innentől 

kezdve már csak projektmenedzserként kell az egész fölött állnia.” – mondta az igazgató.  

 

Felvidéki siker a 27. Országos Szólótáncfesztiválon 
2025. január 19. – Ma7  

2025 januárjának harmadik hétvégéjére Békéscsabán szervezték meg a 27. Országos 

Szólótáncfesztivált, amely felvidéki sikert is hozott. A zselízi születésű Juhász Bence Zsombor 

az idei verseny előtt már kétszeres Aranysarkantyús táncosnak mondhatta magát, hiszen az 

Első Aranysarkantyús táncos címet 2021-ben, a Második Aranysarkantyús táncos címet pedig 

2023-ban szerezte meg. A versenyszabályzat szerint ha valaki háromszor is elnyeri ezt a díjat, 

akkor megkapja az Örökös Aranysarkantyús táncos címet. Ez történt Juhász Bence 

Zsomborral, aki párjával, Paput Júliával az Örökös Aranysarkantyús és Örökös Aranygyöngyös 

táncos díjjal térhetett haza. Zsombor ezt első felvidéki születésű férfi táncosként érte el. 

 

A magyar kultúra napja a pozsonyi Brämer-kúriában 
2025. január 19. – Felvidék.ma  

A Szlovák Nemzeti Múzeum – A Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma, Liszt Intézet – Magyar 

Kulturális  Központ Pozsony és a Hagyományok és Értékek Polgári Társulás közösen szervezi 

meg január 23-án, csütörtökön a magyar kultúra napja alkalmából tartandó rendezvényt a 

múzeum pozsonyi székházában,  a Brämer-kúriában kiállítótermében. Mint a 

szerkesztőségünknek eljuttatott közleményben olvasható: az esemény keretében 

megrendezésre kerül Mészáros Tibor: Márai Sándor élete I.-II. kötetének bemutatása. Az Egy 

20. századi Odüsszeia – Márai Sándor élete című monográfia kapta a Magyar Művészeti 

Akadémia (MMA) Irodalmi Tagozatának 2024. évi Az év legjobb könyve díját. A könyvet 

bemutatja, s a szerzővel beszélget Csanda Gábor, a Madách Egyesület elnöke, az eseményen 

közreműködik Herencsár Viktória cimbalomművész. 

Fe
lv

id
é

k
 

https://ma7.sk/tajaink/uj-igazgato-a-csaplar-benedek-varosi-muvelodesi-kozpont-elen
https://ma7.sk/tajaink/felvideki-siker-a-27-orszagos-szolotancfesztivalon
https://felvidek.ma/2025/01/19/a-magyar-kultura-napja-a-pozsonyi-bramer-kuriaban/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. január 20. 

 

 

                    
Készül a vajdasági gazdaságfejlesztési stratégia új változata 
2025. január 17. – Pannon RTV 

A kezdetek óta 16.053 pályázat támogatása valósult meg, több mint 473 millió euró értékben. 

Készül a vajdasági gazdaságfejlesztési stratégia új változata - tette közzé dr. Pásztor Bálint 

közösségi oldalán. A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke bejegyzésében azt írta, a kezdetek óta 

16.053 pályázat támogatása valósult meg, több mint 473 millió euró értékben. A Vajdasági 

Magyar Közösségek Terület- és Gazdaságfejlesztési Stratégiájának írása 2012-ben kezdődött el 

Pásztor István néhai VMSZ elnök kérésére. Alapos szakmai munkát követően a VMSZ 

gazdaságfejlesztési terve elkészült és Magyarország Kormánya 2015. november 21-én döntött 

arról, hogy megvalósulásához forrásokat rendel. Létrejött a Prosperitati Alapítvány és 2016. 

január 31-én megjelentek az első pályázatok. Mától pedig újraindítják a folyamatot. Nagy Imre 

professzor urat, Szedlák Otília professzor asszonyt és Újhelyi Ákost kérte fel, hogy Juhász 

Bálinttal és Nagy Zitával, a Prosperitati Alapítvány korábbi és jelenlegi ügyvezetőjével együtt 

koordinálják a stratégiaalkotás munkáját. A cél az itthon maradás feltételeinek biztosítása. 

 

Elkezdődtek a Tordai Művelődési Napok 
2025. január 19. – Pannon RTV  

Az esti megnyitó műsorral elkezdődött a XXIII. Tordai Művelődési Napok rendezvénysorozata. 

A bánáti falu legnagyobb évi rendezvényének a kezdetén újra megtelt a művelődési otthon 

színházterme, az ünnepi műsor pedig a Magyar Kultúra Napja jegyében zajlott. A művelődési 

otthon előcsarnokában megnyitották Lőrinc Tamara amatőr képzőművész tárlatát, akinek a 

munkásságát Sutus Áron, a VMMSZ elnöke méltatta. A színházteremben pedig Kudlik Zoltán, 

tartományi művelődési segédtitkár köszöntötte az egybegyűlteket. „Nemcsak a tordaiaknak 

fontos, hanem a vajdasági magyarságnak is egyaránt fontos az, hogy 23 éve megszervezzük itt, 

Tordán a művelődési napokat. Ez azt jelenti, hogy az itteni közösségnek fontos az, hogy a 

kulturális létben, életben gazdagodjanak évről évre, és a téli hónapokat ennek tükrében itt, 

Tordán, január végétől március közepéig különbözö programokkal színesítsék.” 

 

Agro Gothic a Szabadkai Kortárs Galériában 
2025. január 19. – Pannon RTV 

Első önálló kiállítását tartotta meg Klájó Adrián, zentai születésű képzőművész a Szabadkai 

Kortárs Galériában. A tárlat címe Agro Gothic, mely ellentétes elemeket felvonultató 

installációkat mutat be. Új kontextusba helyezi a vajdasági örökséget a kortárs művészet 

eszközeivel. A kiállítást február 22-ig lehet megtekinteni a Szabadkai Kortárs Galériában. Klájó 

Adrián, képzőművész: „Külön kifejezetten ezek a mezőgazdasághoz kapcsolható, vagy 

valamilyen úton módon hozzákötődő tárgyak, helyszínek, érzetek érdekelnek, és ezt próbáltam 

meg a gótikának ezzel a sötét hangulatával ütköztetni. Azt is el kell mondani, hogy a kortárs 

gótikában nem a középkori gótikus elemeket kell keresni, vagy nem a 18., 19. századi 
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irodalomból különböző elemeket – bár van mind a kettőből egyébként – hanem a kortárs 

gótika teljesen újraértelmezett dolog, és hogy mi is pontosan, erre a kérdésre is keresi a kiállítás 

a választ.” 
 

Tömegesen vonultak az utcára Szabadkán 
2025. január 19. – Pannon RTV 

A tüntetéseket addig folytatják, amíg a követeléseiket nem teljesítik. Közben a szerb 

államvezetés szerint a követeléseiket már teljesítették, és a demonstrációk politikai 

színezetűek. Az egyetemi hallgatók és a tüntetéshez csatlakozó polgárok a Sportcsarnok előtt 

gyülekeztek majd 17 órától tiltakozó sétát szerveztek. Transzparensekkel, szerb nemzeti 

lobogóval és fütyülőkkel zajt keltve vonultak a városháza előtti főtérre. A Közgazdasági Kar az 

egyetlen szabadkai egyetemi kar, amelyik csatlakozott a blokádokhoz. A tüntetések mindaddig 

folytatódnak, amíg a tüntetők követeléseit nem teljesítik teljes egészében. Követeléseik között 

szerepel egyebek között az újvidéki tragédia felelőseinek kézre kerítése, valamint a 

tüntetéseken letartóztatott demonstrálók szabadlábra helyezése. A szerb államvezetés szerint 

követeléseiket ugyanakkor teljesítették már, és a demonstrációk politikai színezetűek. 

 

Kultúránk ünnepe 
2025. január 19. – Magyar Szó 

Törökkanizsa községben idén az oroszlámosi dr. Batthyány-Strattmann László Művelődési 

Egyesület és a törökkanizsai Branislav Nušić Városi Könyvtár közös szervezésében ünneplték 

a magyar multúra mapját. Az ünnepség első részére vasárnap délelőtt Oroszlámoson került sor. 

A program ünnepi szentmisével kezdődött a Szent Család-templomban, majd a megemlékezés 

a dr. Batthyány-Strattmann László Művelődési Egyesület székházánál folytatódott, ahol 

alkalmi műsor keretében helyezték el az emlékezés virágait Boldog Batthyány-Strattmann 

László emléktáblájánál. A Magyar Kultúra Napját 1989-óta ünnepeljük meg, január 22-én, 

annak emlékére, hogy Kölcsey Ferenc 1823-ban ezen a napon fejezte be költeményét, a 

Himnuszt. Az eseményen részt vett ft Erős Mihály esperes plébános atya, Ótott Róbert, a 

tartományi kormány alelnöke és tartományi oktatási titkár, Jerasz Anikó, az oktatási 

minisztérium államtitkára, Jaksa Róbert, a környezetvédelmi minisztérium államtitkára, 

Sutus Áron, a Vajdasági Magyar Művelődési Szövetség elnöke, Hajvert Ákos, az MNT 

Végrehajtó Bizottságának művelődéssel megbízott tagja, valamint az önkormányzat és a helyi 

közösségek képviselői. 

                   
Kárpátaljai fiatal tehetségek a Virtuózok előválogatóján 
2025. január 18. – karpataljalap.net 

Jubileumi, tizedik évadához érkezett a Virtuózok nemzetközi komolyzenei tehetségkutató 

verseny, mely ezúttal is kiemelt figyelmet fordít a határon túli magyar tehetségek felkutatására. 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány révén a tehetségkutató műsorban idén első alkalommal 
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vesznek részt szervezett formában kárpátaljai tehetséges fiatalok. Váradi Natália, a „GENIUS” 

Jótékonysági Alapítvány igazgatója elmondta, a január 18–20. között megrendezett 

előválogatón Kárpátalját nyolc tehetség képviseli, akik a Beregszászi Kodály Zoltán Művészeti 

Iskola, a kaszonyi, valamint a verbőci zeneiskolák növendékei. A versenyre utazó fiatalok 

többsége egyben a Várnagy Andrea, Magyarország Érdemes Művésze, Liszt Ferenc- és 

Budapest Márka díjas magyar zongoraművész által vezetett ZeneVarázslat képzés diákja is. 

 

Dobsa István: Fő célunk a kárpátaljai magyar fiatalok támogatása és közösségünk 

erősítése 

2025. január 19. – karpataljalap.net, Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség Ifjúsági Szervezete (KMKSZ ISZ) 2014. júniusi 

újjáalakulása óta számos olyan programot valósított meg a kárpátaljai fiatalok körében – a 

közösségépítés és identitásmegőrzés, illetve szakmai képzések mellett −, amely egymás 

megsegítésére, a fiatalok szociális érzékenységének előmozdítására irányult. Ezek a 

jótékonysági programok, rendezvények több kárpátaljai fiatal számára nagy segítséget 

jelentenek. A szervezethez Kárpátalja-szerte 46 alapszervezet tartozik. Ennek megfelelően a 

2024-es év sem telt másképpen a KMKSZ ISZ életében. A megvalósult közösségi programokról, 

szakmai munkáról, lehetőségekről, jövőbeli tervekről Dobsa Istvánt, az ifjúsági szervezet 

elnökét kérdeztük. 

 

Kárpát-medencei ösztöndíjasok találkozója Beregszászban 
2025. január 18. – Karpat.in.ua 

Vidám hangulat, az ismerkedés és a viszontlátás öröme jellemezte a Collegium Talentum 

tehetséggondozó ösztöndíjprogram résztvevőinek találkozóját a Beregszászban. A „GENIUS” 

Jótékonysági Alapítvány által működtetett Kárpátaljai Felsőoktatási Tehetséggondozó Tanács 

a 2017-2018-as tanév óta delegál hallgatókat a külhoni magyar értelmiség-utánpótlás 

támogatását, a magyar fiatalok szakmai kutatómunkájának, előrehaladásának segítését céljául 

kitűző projektbe. A Collegium Talentum hallgatói számára évente két alkalommal tartanak 

fórumot valamely határon túli magyarlakta területen. A felvidéki, délvidéki és vajdasági 

ösztöndíjasok idei szakmai fórumának, amelyre több mint ötvenen érkeztek, a II. Rákóczi 

Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola adott otthont. 

 

Elindul a 25. Zrínyi Ilona Szakkollégium 
2025. január 19. – Karpat.in.ua 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány a Kulturális és Innovációs Minisztérium támogatásával 

ismét elindította a Zrínyi Ilona Kárpátaljai Magyar Szakkollégiumot, amelynek felvételijét 

tegnap tartották. A szakkollégium célja a kárpátaljai felsőoktatási intézményekben tanuló 

legtehetségesebb magyar ajkú hallgatók felkarolása és lehetőség szerint biztosítani számukra 

mindazokat a szakmai fejlődéshez szükséges feltételeket, amelyek kiemelkedő eredmények 

elérését teszik lehetővé. A szakkollégiumra a 3–6. évfolyamokon, nappali tagozaton tanuló, 

kiváló eredményeket felmutató diákok nevezhettek be. 
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https://karpataljalap.net/2025/01/19/dobsa-istvan-fo-celunk-karpataljai-magyar-fiatalok-tamogatasa-es-kozossegunk-erositese
https://karpataljalap.net/2025/01/19/dobsa-istvan-fo-celunk-karpataljai-magyar-fiatalok-tamogatasa-es-kozossegunk-erositese
https://life.karpat.in.ua/?p=229826&lang=hu
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Határok nélkül 
2025. január 17. – Kossuth Rádió 

 

Tavaly októberben nyújtotta be a közigazgatási átszervezésre vonatkozó törvénytervezetét a 

román parlamentbe a Mentsétek meg Romániát Szövetség, az USR. A tervezet hátrányos 

helyzetbe hozta volna a székelyföldi megyéket. Miután decemberben az államelnökválasztás 

első fordulóját a függetlenként indult Călin Georgescu és Elena Lasconi, a Mentsétek meg 

Romániát Szövetség (USR) elnöke nyerte. Így a Romániai Magyar Demokrata Szövetség az 

utóbbi jelöltet támogatta volna a második fordulóban. Ennek okán az USR alig egy hónapja 

visszavonta a törvénytervezetet, ám a közigazgatási átszervezés témája ismét napirendre került 

a szomszédos országban. Ezúttal Marcel Ciolacu miniszterelnök hétfőn kijelentette: dolgoznak 

egy újabb közigazgatási átszervezésre vonatkozó törvénytervezeten, de csupán strukturális 

reformról van szó és az átszervezés nem puszta számadatok alapján történik majd. Minderről 

Kelemen Hunort, az RMDSZ elnökét Bíró István csíkszeredai tudósítónk telefonon kérdezte. 

 

A Szepesófalu gimnáziumában történt késelés kapcsán a Magyar Szövetség közleményében 

leszögezi, a szlovákiai társadalomban nagy a feszültség, elszaporodott a gyűlöletbeszéd. A 

verbális agresszivitás a politika és a közbeszéd elfogadott eszközévé vált. Mint ismeretes, két 

ember halálával és egy diák súlyos sérülésével ért véget csütörtökön Szepesófalu 

gimnáziumában az egyik diák ámokfutása. Haják Szabó Mária összeállítása. 

 

76 éves korában Temesváron elhunyt Bálintfi Ottó filozófus, egyetemi tanár. Kutatásai a 

filozófiai kritika természetére és a filozófiai modellezésre irányultak. Fiatal oktatóként ő volt a 

hetvenes években – az M Stúdió (diákrádió) és a Thalia Diákszínjátszó csoport mellett – a 

harmadik temesvári magyar diákfórum, a Látóhatár Kör szellemi vezetője. Bálintfi Ottóra 

emlékezik összeállításában Lehőcz László. 

 

A gyakorlatban elsajátított tudás tartósabb, és ha egy-egy szakmai munka elkészítéséhez 

lelkesedés is társul, sőt kecsegtető helyszínekre is el lehet jutni pályázatok által, akkor a 

tanárnak már nyert ügye van. A tanulók igyekeznek sikereket elérni, derül ki a következő 

beszélgetésből. A nagybecskereki Nikola Tesla Elektrotecnikai és Építészeti Középiskola 

gyakorlatvezető tanárával, Kelemen Imrével Kónya-Kovács Otília beszélgetett. 

 

2023 novemberében egy fiatal házaspár létrehozott egy céget Baróton. A férj édesanyjától 

eltanulták a tallérsütést, és termékük már több településen is megtalálható. Ráadásul nem a 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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hagyományos, vékony, ropogós sajtos vagy köményes, hanem akár málnás, sós karamellás 

ízesítésű is lehet a puha tallér. Veres Emese-Gyöngyvér elsőként Pál Rita Renátával 

beszélgetett. 

 

Adásunkkal egyidőben kezdődően nem mindennapi feldolgozásban tartanak ma bemutatót a 

Kassai Nemzeti Színházban. William Shakespeare angol drámaíró egyik legismertebb művét, 

a Rómeó és Júliát Vidnyánszky Attila a budapesti Nemzeti Színház igazgatója rendezte a Kelet-

szlovákiai városban. A színpadra állítás egyedisége, hogy a két ellenséges veronai családot a két 

társulat színészei alakítják. Rómeó családját a budapesti, Júliáét pedig a kassai művészek. 

Bartók Csaba tudósítása. 

 

 

Kárpát-medence 
2025. január 19. – M1 

 

Lovas zarándoklat a madéfalvi vérengzés és Potápi Árpád János emlékére 

 

Köszönöm, hogy a hívó szóra ennyien jelentkeztek. Így kezdte köszöntőbeszédét Madéfalva 

polgármestere a Szalonka-erdőben, ahol félszáz lovas zarándok gyűlt össze, ugyanis az 1764. 

január 7-i madéfalvi vérengzéskor a menekülő székelyek ezen a helyen pihentek meg. Most 

azonban nemcsak nem csak a 261 évvel ezelőtt történt madéfalvi veszedelemre emlékezni 

érkeztek a lovasok, hiszen az idei zarándoklatot a 2024 októberében tragikus hirtelenséggel 

elhunyt Potápi Árpád János, néhai nemzetpolitikáért felelős államtitkár tiszteletére is 

szervezték. 

 

Szent László hadosztály emléktúra 

 

Heves harcok dúlnak a Felvidéken, a Szent László hadosztály magyar-német védőserege és a 

szovjet megszálló vörös hadsereg csapatai között. Az Oroszkai Hadtörténeti Múzeum 

hagyományőrzői elevenítik fel azt az ütközetet, amely éppen 80 évvel ezelőtt, a második 

világháború vége felé, 1944-45 telén zajlott az Alsó-Garam és az Ipoly mentén. Céljuk, hogy a 

hadibemutatóval egybekötött emléktúra keretében méltón emlékezzenek a háborúban itt 

elesett katonahősökre. Ahogy a múzeum vezetője, Zsákovics László fogalmazott, a Magyar 

Királyi Honvédség legkiválóbbjaiból állt az 1944 októberében felállított Szent László 

Hadosztály, amely a végsőkig kitartva vívta élet-halál harcát a szovjet túlerő ellen. 

 

Az újrahasznosítás jegyében táboroztak az újvidéki gyerekek 

 

Az újvidéki Petőfi Sándor Magyar Művelődési Központ célja, hogy az újvidéki magyar közösség 

erősítse kulturális tevékenységét, megőrizze és ápolja hagyományait. Az újévben elsőként a 

legfiatalabbaknak kedveskedtek. „Ami valakinek szemét, az másnak kincs!” mottóval, az 

újrahasznosítás jegyében szerveztek téli tábort gyerekeknek. 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence
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Szülőföldön boldogulni a Délvidéken 

 

A délvidéki Faragó család számára sosem volt kérdés, hogy falujukban, Péterrévén szeretnék 

felnevelni gyermekeiket és megtalálni azt a boldogságot és sikert, amire vágynak, és ami 

lendületet ad nekik a mindennapokban. Itt nőttem fel, a férjem is itt nőtt fel. Nekünk ez az alap, 

tehát ez az a környezet, amit megszoktunk és szeretnénk, hogyha a gyerekeink is ezt a közeget 

ismernék meg. 


